
Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro Prahu bezbariérovou a 
otevřenou dne 14. 3. 2013

Přítomni:

Předseda: Ing. Jiří Pařízek
Členové: Petr Hána, Ing, David Dohnal, Ing. Jiří Prokel, Ing. Jiří Sládek, Ing. Libor 
Šíma, Ing. Marie Málková, Michal Rada, Mgr. Viktor Dudr, Mgr. Erik Čipera, Bc. 
Michal Prager
Tajemík: Tomáš Uhlík

Omluveni:

Mgr. Lukáš Kaucký, Ing. Miroslav Rajchart, Pavel Karas, PaedDr. Hana Mrňková

První jednání komise svolal předseda komise Ing Jiří Pařízek na 14. března v 11:00 
do zasedací místnosti 201, v budově Škodova paláce, Jungmannova 35/29, Praha 1. 
Členům komise byl předsedou rozeslán e-mailem návrh programu jednání:

1) Bezbariérový přístup tramvajových zastávek na ulici Lazarská
2) Návaznost přestupů na metru I.P.Pavlova v souvislosti s výstavbou výtahu
3) Informace o přípravě realizace výtahů na stanici metra Můstek
4) Informace o přípravě realizace výtahů na stanici metra Anděl
5) Vytvoření koncepce bezbariérovosti hl. m. Prahy

Předseda komise pan Pařízek shrnul v úvodním slově vznik komise k 1. 3. 2013 jako 
následníka již v minulosti vytvořené Pracovní skupiny pro Prahu bezbariérovou a 
otevřenou. 

Jako první záležitost si komise jednohlasně odsouhlasila termíny dalších jednání 
komise v letošním roce a to do konce června (hlasování:11-0-0).

Na návrh pana Rady si komise jednohlasně odsouhlasila změnu v názvu koncepce a 
to takto: koncepce bezbariérovosti dopravy v hl. m. Praze (hlasování:11-0-0). 

Komise jednohlasně odsouhlasila vznik 3-4 členné pracovní skupiny, která by vedla 
případná dílčí jednání, o kterých by následně informovala členy komise 
(hlasování:11-0-0). 

Na žádost pana Rady se budou dodávat podklady k jednání komise v předstihu a 
v elektronické podobě především s ohledem ke kolegům se zrakovým postižením. 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA

Komise Rady hl. m. Prahy pro Prahu bezbariérovou a 
otevřenou



Dále pan Rada vznesl dotaz na DP a ROPID se žádostí o informaci o výstupech 
z průzkumů bezbariérovosti v MHD v Praze, zástupci DP a ROPID sdělili, že s sebou 
v této věci nemají podklady a bude nutné se k tomuto bodu vrátit v rámci dalších 
jednání komise. V 11.30 se omlouvá a z jednání komise odchází pan Rada 
s asistentkou.
Úkol: pan Prokel na příštím jednání komise informuje členy o výstupech z průzkumů 
ROPIDu.

ad 1) Pan Šíma shrnul situaci a předloženou dokumentaci k bezbariérovému řešení 
přístupu na tram. zast. v Lazarské ulici. Pan Dudr nadnesl nebezpečí tzv. zast. 
vídeňského typu, které jsou v současnosti v ulici Vodičkova a Sokolovská. Pan 
Dohnal podal vysvětlení rozdílu vídeňská zast. a zastávkový mys, který řeší i 
nebezpečnost zast. vídeň. typu. 
Pan Čipera uvedl, že by bylo zajímavé srovnat finanční náročnost obou typů. 
Úkoly: pan předseda Pařízek se objedná u pana starosty MČ Praha 1 Lomeckého, 
pan Sládek na příští jednání komise informuje členy komise o finanční náročnosti 
úpravy chodníků na zast. vídeňského typu, pan Dohnal shromáždí vše, co k tomu 
v současné době DP aktuálně má.

Provedlo se hlasování, zda upřednostnit úpravu zast. vídeňského typu oproti 
posečkání na finance na celkovou rekonstrukci trati (hlasování: 9 vídeňský typ, 1 
čekat, 1 nehlasoval).  

ad 2) Zabývali jsme se nutností úprav přechodů pro chodce v místě A a D a také E 
(přestup na tramvaj metrolinku č. 11 směr Vinohrady) v návaznosti na výstavbu 
výtahu.
Pan Dohnal informoval o začátku výstavby v letošním roce a se zprovozněním 
v druhé polovině roku 2014. Pan Čipera se přiklání k výstavbě přechodu pro chodce 
C. 
Na příštím jednání komise navrhnout samostatnou kapitolu pro zjištění stavu a 
případné investice pro vybudování dalších bezbariérových WC.
Úkol: pan Sládek na příští jednání komise informuje členy komise o situaci v okolí 
I.P.Pavlova z hlediska finanční náročnosti úprav přechodů u bodů dle situace A, D a 
E. .

ad 3) Pan Šíma informace o stavu. Pan Dohnal informoval o podané žádosti na 
dotaci v 11/2012 ve výši 150mil.Kč. Zahájení výstavby 1. nebo 2. ½ roku 2013 
zprovoznění ½ roku 2014. Pan Dudr nadnesl potřebu informačních majáků pro 
zrakově postižené občany, případně dovybavit akustickým naváděním a to právě 
Anděl, Můstek i I.P.Pavlova.
Úkol: pan Dohnal zjistí stávající situaci a v koordinaci s panem Dudrem připraví na 
jakých stanicích by bylo potřeba tyto naváděcí systémy dovybavit.

ad 4) K tomuto bodu podána stručná informace a rozdán aktuální projekt 
s vizualizací.
Úkol: pan Uhlík ve spolupráci s paní Málkovou zajistí vizualizaci okolí plus 
fotodokumentaci k výtahu na Andělu.



ad5) Bod jako takový neprojednáván, na příští jednání bude nutno zajistit potřebné 
podklady:
Úkol: pan Uhlík rozešle Tisky z Rady HMP R-09178, R-09187, R-09029 a R-09227 
na vědomí členům komise na příští jednání komise.
Úkol: pan Dohnal zajistí přehled bezbariérové přístupnosti tram. zast. a situaci ve 
stanicích metra Roztyly a Palmovka  (pan Ing. Šurovský).
Úkol: pan Prokel připraví informace k provozu zvláštních linek H1 a partnerů 
Handicap-Transport a Societa.

Další jednání komise, po společné dohodě účastníků, se bude konat v pátek 29. 
března v 8:30 hodin v zasedací místnosti 201, v budově Škodova paláce, 
Jungmannova 35/29. Omluveni jsou paní Málková a pánové Prager, Dudr a Šíma.

Předběžný program k jednání:
1) Lazarská
2) Výtahy I.P.Pavlova, Můstek, Anděl
3) Koncepce bezbariérovosti dopravy v HMP
4) ROPID provoz zvláštních linek a linek na zavolání

V Praze dne 18. 3. 2013

……………………………..
Ing. Jiří Pařízek
předseda Komise pro Prahu 
bezbariérovou a otevřenou

Zpracoval a za správnost odpovídá tajemník komise Tomáš Uhlík.




